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Protokół nr XXIV/2016 

z sesji Rady Miejskiej w Lwówku 

z dnia 27 października 2016 r. 

 

sala Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury w Lwówku. godz. 17.00 - 19.55 

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

7. Interpelacje. 

8. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Lwówek na lata 2016-2032. 

9. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. 

10. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od środków transportowych na 2017 

rok. 

11. Projekt uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia 

wysokości podatku rolnego na 2017 rok.  

12. Projekt uchwały w sprawie: opłaty prolongacyjnej. 

13. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady Miejskiej 

w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r w sprawie uchwalenia budżetu na 2016r.  

14. Odpowiedź na interpelacje. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

 

 



 2 

Ad. 1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Otwarcia obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku dokonał Przewodniczący Rady, 

Pan Piotr Przewoźny witając radnych, Burmistrza Miasta i Gminy, Sekretarza Gminy, 

Skarbnika Gminy, pracownika biura Rady, dyrektorów placówek oświatowych w gminie 

oraz uczestniczące w obradach XXIV sesji społeczeństwo. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Na sali obrad obecnych jest 15 radnych, na ustawowy skład Rady 15 radnych, zatem 

Przewodniczący oznajmił, że Rada jest władna do odbycia obrad sesyjnych 

i podejmowania uchwał. 

Lista obecności załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o wyłożeniu i możliwości zapoznania się w biurze 

Rady Miejskiej z protokołem z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej. 

Następnie Przewodniczący stwierdził, że nie wpłynęły do nich żadne propozycje zmian, 

dlatego poprosił radnych o przyjęcie tego protokołu w drodze przegłosowania. 

Radni przyjęli 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” protokół 

z XXIII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy proponował wycofać z porządku obrad pkt. 11 z uwagi, iż na 

wspólnym posiedzeniu stałych Komisji opowiedziano się za stawką 54,22 zł za 1 dt żyta 

przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego, która jest równa stawce 

ogłoszonej przez GUS na 2017r. 

Ponadto Burmistrz proponował zapisać jako pkt 12. „Projekt uchwały w sprawie : emisji 

obligacji” i pkt. 14. „Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej”. 

W tym miejscu radny Czarkowski zgłosił wniosek formalny o wycofanie z dzisiejszego 

porządku obrad sesyjnych punkt dotyczącego emisji obligacji i proponował przekazać 
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projekt tej uchwały do dalszego procedowania na Komisję Rozwoju Gospodarczego, 

Prawa i Finansów. 

Wniosek załączony jest do protokołu. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny proponował przegłosować w bloku zgłoszone 

przez Burmistrza i radnego Czarkowskiego poprawki do porządku XXIV sesji Rady 

Miejskiej. 

-Radca Prawny Urzędu Pan Przewoźny wyjaśnił, że sam wniosek Pan Czarkowskiego 

nie wymaga oddzielnego głosowania ponieważ jeśli radni przegłosują te zmiany 

całościowo to wówczas będzie w tym bloku uwzględniony zgłoszony wniosek. 

-Radny Czarkowski proponował, aby zgłoszony wniosek o wycofanie z porządku obrad 

XXIV sesji Rady Miejskiej pkt.12 głosować oddzielnie. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny przystąpił do głosowania oddzielnie każdej 

proponowanej zmiany tj: 

1. pkt.11 - kto z radnych opowiada się za wycofaniem projektu uchwały w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2017 

rok - „za” opowiedziało się 15 radnych (jednogłośnie), 

2. pkt.12 - kto z radnych opowiada się „za” pozostawieniem projektu uchwały 

w sprawie emisji obligacji - 14 radnych opowiedziało się „za” pozostawieniem, 1 radny 

był „przeciw”,  

3. pkt.14- kto z radnych opowiada się „za” wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletnie Prognozy Finansowej - 14 radnych opowiedziało się „za” 

wprowadzeniem proponowanego punktu, 1 radny „wstrzymał się” od głosowania. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny przegłosował porządek obrad XXIV sesji Rady 

Miejskiej po zmianach, który został przyjęty 14 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” i przedstawia się ona następująco: 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

2. Stwierdzenie quorum Rady Miejskiej w Lwówku. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

4. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 
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7. Interpelacje. 

8. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Lwówek na lata 2016-2032. 

9. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. 

10. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od środków transportowych na 2017 

rok. 

11. Projekt uchwały w sprawie: opłaty prolongacyjnej. 

12. Projekt uchwały w sprawie: emisji obligacji. 

13. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady Miejskiej 

w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r w sprawie uchwalenia budżetu na 2016r.  

14. Projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

15. Odpowiedź na interpelacje. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z pracy międzysesyjnej. 

 

Informacja z pracy międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej załączona jest do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z pracy międzysesyjnej. 

 

SPRAWOZDANIE BURMISTRZA MIASTA I GMINY LWÓWEK 

Z PRACY MIĘDZYSESYJNEJ W OKRESIE OD 30.09.2016 DO 27.10.2016 R. 

 

Burmistrz spotkał się z: 

 P. Ewą Ogruśniak z Gospodarczo-Samorządowego HIT-u Regionu, 

 Państwem Mirosławą i Jarosławem Pawłowskimi w sprawie zagospodarowania 

terenu przy pałacu w Pakosławiu, którego są właścicielami. 

 

Burmistrz wziął udział w: 

 

 wizycie studyjnej włodarzy z subregionu leszczyńskiego - Sieraków, 

 Biegu Powstańczym, 
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 spotkaniu z podróżnikiem Arkadym Pawłem Fiedlerem – MGOK, 

 Prezentacji dot. systemu informacji przestrzennej w zakresie udostępniania 

miejscowych planów i decyzji o warunkach zabudowy, 

 Konsultacjach w sprawie rewitalizacji, 

 Konferencji Polskiego Towarzystwa Turystyczno-Krajoznawczego w Poznaniu, 

 Uroczystym spotkaniu z parami małżeńskimi, które obchodzą w tym roku 50-lecie 

pożycia małżeńskiego, 

 zakończeniu obchodów Roku Emilii Sczanieckiej w szkole w Pakosławiu, 

 konferencji „Polityka ochrony środowiska na obszarach miejskich”, 

 spotkaniu z dyrektorami szkół z terenu gminy, 

 spotkaniu z emerytowanymi nauczycielami z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 

 uroczystości ślubowania uczniów klas I Gimnazjum w Lwówku, 

 Oddaniu do użytku nowo wybudowanej sieci kanalizacji sanitarnej w Zębowie, 

 Forum Samorządowym w Poznaniu, 

 Otwarciu drogi w Koninie, 

 Spotkaniu dot. rewitalizacji Lwówka, 

 Urząd Marszałkowski - obowiązki beneficjentów związane z realizacją projektów 

rewitalizacji. 

 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia:  

 

 (47) w sprawie zmiany uchwały budżetowej - zmiana dotyczy umniejszenia planu 

dotacji na zadanie administracji rządowej na realizację programu 500+, 

 (48) w sprawie wprowadzenia instrukcji postępowania przeciwdziałaniu praniu 

brudnych pieniędzy oraz finansowaniu terroryzmu. 

 

Ad. 7. Interpelacje. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny poinformował, że radny Czarkowski otrzymał 

odpowiedzi pisemne na interpelacje zgłoszone na XXIII sesji Rady Miejskiej  

w Lwówku. Natomiast w okresie międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynął żaden 

wniosek, ani interpelacja. 

-Radny Czarkowski złożył pisemną interpelację dot. programu usuwania wyrobów 

azbestowych interesując się dlaczego w przeprowadzonej przez Gminę inwentaryzacji 

nie uwzględniono wymiany azbestowych rur wodociągowych. 
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Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Lwówek na lata 2016-2032. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że Ministerstwo Rozwoju ogłosiło 

konkurs – na realizację w 2016 r. zadań wynikających z „Programu Oczyszczania Kraju 

z Azbestu na lata 2009-2032”. Konkurs dotyczy dwóch bloków tematycznych: działania 

edukacyjno-informacyjne (blok 2) i zadań w zakresie usuwania wyrobów zawierających 

azbest (blok 3). My wybraliśmy blok 3.  

W drodze zapytania ofertowego, wybraliśmy firmę Zakład Analiz Środowiskowych  

Eko - precyzja Paweł Czupryn, z siedzibą ul. Sikorskiego 10, 43-450 Ustroń, z którą  

w dniu 23 marca 2016 r. podpisaliśmy umowę w ramach, której firma zobowiązała się 

bezpłatnie przygotować wniosek o dofinansowanie opracowania Programu usuwania 

wyrobów zawierających azbest z terenu Miasta i Gminy Lwówek. W przypadku 

pozytywnej weryfikacji wniosku i zakwalifikowanie o ubieganie się o dotację, firma 

zobowiązała się do opracowania Programu usuwania wyrobów zawierających azbest  

z terenu Miasta i Gminy Lwówek oraz przeprowadzenie inwentaryzacji tych wyrobów, 

za łączną kwotę 11 480 zł brutto. W wyniku weryfikacji naszego wniosku, Ministerstwo 

Rozwoju, przyznało Gminie Lwówek dotację w wysokości 9 100,00 zł na realizację 

ww. zadania. W dniu 17.06.2016 r. podpisaliśmy z Ministerstwem Rozwoju 

porozumienie nr II/477/P/15095/2020/DWP/16 w sprawie udzielenia ww. dotacji.  

Poprzez ogłoszenie z dnia 04.05.2016 r. poinformowano mieszkańców o planowanym  

w okresie od 05.05.2016 r. do 31.05.2016 r. przeprowadzeniu przez upoważnionych 

pracowników firmy, inwentaryzacji wyrobów azbestowych. Informację wysłano do 

wszystkich sołectw gminy oraz udostępniono na stronie bip. 

W ramach prowadzonych prac, firma Eko-precyzja przedstawiając opracowany Program 

usuwania azbestu, wystąpiła do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  

w Poznaniu i Wielkopolskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego  

o odstąpienie od przeprowadzenia procedury strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko. Odpowiadając oba organy uzgodniły pozytywnie możliwość odstąpienia od 

przeprowadzenia tej oceny (sanepid – opinia sanitarna nr DN-NS.9012.1336.2016 z dnia 

12.09.2016 r., RDOŚ w Poznaniu – pismo nr WOO-III.410.366.2016.PW.1 z dnia 

16.06.2016 r.) 
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Poprzez ogłoszenie z dnia 09.09.2016 r. poinformowana mieszkańców o możliwości 

zapoznania się z wynikami przeprowadzonej inwentaryzacji i możliwości składania 

uwag w terminie od 12.09.2016 r. do 26.09.2016 r. Udostępniono również projekt 

Programu usuwania azbestu. Informacje wysłano do wszystkich sołectw gminy oraz 

udostępniono na stronie bip. 

Wszystkie otrzymane uwagi zostały przekazane do firmy sporządzającej dokument  

i zostały uwzględnione w inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest.  

Ten program jest nadal aktywny i jeśli ktoś nie zgłosił swej posesji do utylizacji azbestu, 

to zawsze może to zrobić i zostanie w tym programie uwzględniony. 

Kontynuując swą wypowiedź Burmistrz zwrócił się do radnego Czarkowskiego 

i stwierdził, że na stronie 62 programu ujęty jest zapis w sprawie inwentaryzacji 

azbestowych rur wodociągowych w Gminie. Te inwentaryzacje do obrotu prawnego 

wprowadzać będziemy nie uchwałą, a zarządzeniem ponieważ przy każdorazowej 

zmianie musiałaby być zwoływana Rada, a zarządzeniem będziemy mogli dokonywać 

zmian w miarę potrzeb. 

-Radny Czarkowski pytał, czy jest określona wysokość dofinansowania dla odbiorców 

indywidualnych. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że należy wejść na stronę internetową 

WFOŚ i GW w Poznaniu gdzie znajdują się szczegółowe zapisy w tym temacie. 

-Radny Wojciechowski informował, że ta uchwała daje nam tylko możliwość ubiegania 

się o dofinansowanie, a jak byśmy nie mieli tego programu, to nie moglibyśmy 

skorzystać z dofinansowania. 

Radni nie zabrali więcej głosu. 

 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię wypracowaną na 

posiedzeniu stałych Komisji Rady, która jest pozytywna. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny po odczytaniu uchwały przystąpił do 

głosowania. 

 

Uchwała nr XXIV/143/2016 w sprawie: przyjęcia Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Lwówek na lata 2016-2032 została przyjęta 14 

głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i załączona jest do protokołu. 
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Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2017 r. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że stawki podatku od 

nieruchomości pozostaną na bazie ubiegłego roku z wyjątkiem dwóch pozycji,  

a mianowicie od budynków zajętych pod inną działalność oraz za grunt zajęty pod tymi 

budynkami. Te dwie stawki w porównaniu do propozycji Ministerstwa są bardzo 

zróżnicowane i dlatego my choć w małym stopniu chcemy je podwyższyć, aby  

w przyszłym roku nie nastąpił zbyt drastyczny wzrost. 

 

Radni nie zabrali więcej głosu. 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię stałych Komisji Rady, 

która jest pozytywna. 

-Przewodnicząc Rady Pan Przewoźny przystąpił do głosowania Uchwały.  

 

Uchwała nr XXIV/144/2016 w sprawie: określenia stawek podatku od nieruchomości 

na 2017 r. została przyjęta 13 glosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  

i złączona jest do protokołu. 

 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie: określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2017 rok. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że stawki tego podatku również pozostają na 

bazie ubiegłego roku, z wyjątkiem dwóch pozycji, w których musimy je umniejszyć ponieważ są 

zbyt wysokie - nie mieszczą się w widełkach proponowanych przez Ministra Finansów 

(załącznik nr 1 i 2 do uchwały). 

 

Radni nie wnieśli zapytań. 

 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak odczytał opinię stałych Komisji Rady, która jest 

pozytywna w ww. temacie. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny z uwagi, iż nie wniesiono więcej zapytań odczytał 

uchwałę i przystąpił do głosowania. 
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Uchwała nr XXIV/145/2016 w sprawie: określenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2017 rok została przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie: opłaty prolongacyjnej. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy wniósł autopoprawkę do projektu uchwały i poinformował, 

że nastąpiła nowelizacja w przepisach i dlatego musimy zmienić dotychczas 

obowiązującą uchwałę. Ta uchwała pozwoli nam rozkładać na raty zaległości 

podatkowe od spadków i darowizn. 

 

-Wiceprzewodniczący Pan Kasperczak odczytał wypracowaną przez stałe Komisje Rady 

opinie w ww. temacie, która jest pozytywna. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny odczytał uchwałę i przystąpił do głosowania. 

 

Uchwała nr XXIV /146/2016 w sprawie: opłaty prolongacyjnej została przyjęta 

„jednogłośnie” (15 radnych „za”) i załączona jest do protokołu. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie: emisji obligacji. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy wniósł autopoprawkę do podstawy prawnej projektu 

uchwały, a ponadto proponował wykreślić §7, a w § 2 dopisać „z tytułu emisji papierów 

wartościowych”. 

Zapisy te są wskazaniem zgodnym z orzecznictwem Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Kontynuując swą wypowiedź Burmistrz informował, że podstawą do podjęcia takiej 

decyzji były przede wszystkim obawy o niezrealizowanie budżetu gminy. 

Spowodowane jest to umniejszoną subwencją z Ministerstwa Edukacji oraz nie 

zrealizowanie działu dot. sprzedaż mienia komunalnego. To drugie dotyczy gruntów 

położonych na odcinku drogi Lwówek - Pakosław. Zakładaliśmy sprzedaż pod 

działalność przemysłową, natomiast po nowelizacji ustawy o obrocie gruntami, Agencja 

Nieruchomości Rolnych widzi tą sprzedaż tylko jako grunt rolny. W związku  
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z powyższym wielkość planowanych dochodów do budżetu gminy zostałaby 

w znacznym stopniu umniejszona, dlatego chcemy dokonać zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego zapisując te grunty pod działalność przemysłową.  

Planujemy emisję obligacje w wysokości 800 tys. zł.  

Obligacje pozwolą spiąć budżet, a my będziemy mogli nadal realizować zaplanowane 

inwestycje. 

-Radny Czarkowski twierdził, że z zapisu §2 wspomnianej uchwały wynika, iż Gmina 

emituje obligacje aby spłacać wcześniej zaciągnięte kredyty. Dalej Pan Czarkowski 

pytał jaki bank zostanie wybrany na emitenta tych obligacji. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz informował, że przy informacji o realizacji 

budżetu gminy za I półrocze było uwidocznione zadłużenie gminy i tam wskazywano, 

że wynosiło ono 31-32% na możliwe 60%, czyli zdolność kredytową nadal posiadamy.  

Jeśli chodzi o emitenta naszych obligacji, to od wielu lat obsługę bankową gminy 

Lwówek sprawuje PKO BP i również w tym przypadku powierzymy taką usługę tej 

instytucji. 

Ta uchwała po podjęciu przez Radę musi jeszcze uzyskać akceptację - (pozytywną 

opinię) Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Radni nie wnieśli więcej zapytań, w związku z tym Wiceprzewodniczący Rady Pan 

Kasperczak odczytał opinię wypracowaną w tym temacie na wspólnym posiedzeniu 

stałych Komisji Rady, która jest pozytywna. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny odczytał projekt uchwały i przystąpił do 

głosowania. 

 

Uchwała nr XXIV/147/2016 w sprawie: emisji obligacji została przyjęta 14 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” i załączona jest do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady 

Miejskiej w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r w sprawie uchwalenia budżetu na 

2016r.  

 

- Burmistrz Miasta i Gminy poinformował, że nastąpiła zmiana w zapisie, gdyż 

omyłkowo na posiedzeniu stałych komisji przedstawiono propozycje zmiany budżetu  
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z zapisem „ogółem umniejszono plan dochodów o kwotę 309.275,27”, a winno być 

zapisane „318.515,27 zł.”. 

Kontynuując Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz szczegółowo omówił propozycje 

zmian w budżecie gminy na miesiąc październik 2016 r., które przedstawiają się 

następująco: 

 

DOCHODY: 

 

1. Zwiększenie planu dochodów w dz. 853, rozdział 85305 Żłobki, § 6330 Dotacja 

celowa – kwota  238.474,00 – „MALUCH” – dotacja inwestycyjna – przebudowa 

byłego przedszkola na żłobek. 

2. Zwiększenie planu dochodów w dz. 852 Pomoc społeczna- kwota ogółem 8.745,00  

w tym: 

- rozdział 85213 Składki na ubezpieczenia zdrowotne, § 2030 Dotacja celowa - kwota 

7.415,00 (Pisma Wojewody Wielkopolskiego  FB-I.3111.311.2016.8, 

FB_I.3111.206.2016.5), 

- rozdział 85219 Ośrodki pomocy społecznej , §2010 Dotacja celowa – kwota 

1.330,00 

(Pisma Wojewody Wielkopolskiego  FB –I.3111.207.2016.5). 

3. Zwiększenie planu dochodów w dz. 801 , rozdział 80101 Szkoły podstawowe, § 2010 

Dotacja celowa- kwota 489,97 (Pisma Wojewody Wielkopolskiego  FB-

I.3111.118.2016.3). 

4. Przeniesienie w planie dochodów pomiędzy paragrafami w dz. 926, rozdział 92601 

Obiekty sportowe, w tym; 

Umniejszenie : 

§ 0690 wpływy z różnych opłat – kwota 27.000,00 

Zwiększenie : 

§ 0750 wpływy z dzierżawy – kwota 5.000,00 

§  0830 wpływy z usług – kwota 20.000,00 

§ 0970 wpływy z różnych dochodów – kwota 2.000,00 

Pismo kierownika OSiR celem dostosowania planu do wykonanych dochodów.  

5. Zwiększenie planu dochodów w dz. 801 Oświata i wychowanie, rozdział 80146 

Dokształcanie - kwota ogółem  25.080,00 ,w tym: 

- § 2700 Środki na dofinansowanie zadań bieżących gmin pozyskane z innych źródeł – 

kwota 21.120,00 (SP Posadowo  7.920,00 , SP Chmielinko 7.920,00, SP Pakosław 

5.280,00) środki z Powiatowego Urzędu Pracy  dotyczące finansowania z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego działań obejmujących ustawiczne kształcenie pracowników 

i pracodawcy. 

- § 0960 darowizny – kwota 3.960,00 (dot.  ZSPiP Posadowo  , ZSPiP Chmielinko). 

6. Umniejszenie planu dochodów w dz. 700, rozdział 70005 Gospodarka gruntami 

i ruchomościami, § 0770 Wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia praw własności – kwota 
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595.000,00 (brak chętnych w przetargu na tzw. Białe Błota, brak możliwości 

sprzedaży działki na cele usługowe po byłych ogródkach działkowych – Posadowo). 

7. Przeniesienie w planie dochodów w dz. 700, rozdział 70005 Gospodarka gruntami 

i nieruchomościami z § 0770 Wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia praw własności – 

kwota 6.500,00 do § 0750 wpływy z dzierżaw- kwota 5.000,00 oraz do § 0870 

wpływy ze sprzedaży składników majątkowych – kwota 1.500,00. 

8. Zwiększenie planu dochodów w dz. 750, rozdział 75011 Urzędy  wojewódzkie , 

§ 2360 – dochody j.s.t  - kwota 50,00 (potwierdzanie danych osobowych). 

9. Zwiększenie planu dochodów w dz. 900, rozdział 90002 Gospodarka odpadami, 

§ 0910 pozostałe odsetki- kwota 2.000,00 (odsetki od nieterminowych wpłat). 

10. Zwiększenie planu dochodów w dz. 921, rozdział 92109 domy kultury, świetlice, 

§ 0750 wpływy z dzierżaw- kwota 7.000,00 ( Krzywy Las, Bródki, Grońsko). 

11. Zwiększenie planu dochodów w dz. 926, rozdział 92601 Obiekty sportowe – kwota 

ogółem 700,00 w tym: 

§ 0960 darowizny – kwota 500,00 

§ 0920 pozostałe odsetki – kwota 200,00. 

12. Zwiększenie planu dochodów w dz. 926, rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury 

fizycznej, § 0970 – wpływy różnych dochodów – kwota 1.000,00 (zwrot 

niewykorzystanej dotacji- GRYF). 

13. Umniejszenie planu dochodów w dz. 756, rozdział 75615 Podatki od osób prawnych , 

§ 0500 podatek od czynności cywilnoprawnych – kwota 7.054,24. 

 

Ogółem umniejszenie planu dochodów o kwotę  318.515,27 

Plan dochodów po zmianie wynosi 38.200.582,68 

WYDATKI: 

 

1. Zwiększenie planu wydatków w dz. 853, rozdział 85305 Żłobki, § 6050 wydatki 

inwestycyjne – kwota 238.474,00 z przeznaczeniem na przebudowę byłego 

przedszkola na żłobek. 

2. Zwiększenie planu wydatków  w dz. 852. Pomoc społeczna – kwota ogółem 8.745,00 

w tym: 

- rozdział 85213 Składki na ubezpieczenie zdrowotne, § 4130 składki na bezp..  – 

kwota 7.415,00 

- rozdział 85219 ośrodki pomocy społecznej, § 3110 świadczenia społeczne- kwota  

1.330,00. 

3. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami  w dz. 926, rozdział 92601 

Obiekty sportowe, z § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne – kwota 2.027,00 do 

§ 4210 zakup materiałów – kwota 1.754,58 oraz do § 4440 odpis na ZFŚS – kwota 

272,42 – dot. OSiR. 

4. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801 , rozdział 80146 Dokształcanie, § 4300 zakup 

usług – kwota 25.080,00 z tego:  (Pakosław 5.280,00, Posadowo 9.900,00, 

Chmielinko 9.900,00)  na doskonalący kurs językowy dla nauczycieli – środki 

pozyskane z PUP. 
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5. Zwiększenie planu wydatków  w dz. 801, rozdział 80101 Szkoły podstawowe, - kwota 

ogółem 489,97 w tym: 

-§ 4240 zakup pomocy – kwota 485,11 ( zwiększenia : Lwówek  59,39, Pakosław 

311,86, Posadowo 351,47, umniejszenie SP Brody 237,61) 

-§ 4300 zakup usług pozostałych – kwota ogółem 4,86 ( zwiększenia : Lwówek 0,60, 

Pakosław 3,12, Posadowo 3,51 , umniejszenie SP Brody 2,37). 

6. Zwiększenie planu wydatków w dz. 921, rozdział 92109 Domy kultury, świetlice, 

§ 4210 zakup materiałów – kwota 5.950,00 (Bródki 1.600,00, Krzywy Las 3.900,00, 

Grońsko 450,00). 

7. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801,rozdział  80104 Przedszkola , §231 Dotacje 

celowe przekazane gminie na zadania bieżące – kwota 50.000,00 z przeznaczeniem na  

opłatę  za pobyt dzieci w innej gminie w Przedszkolu (Pniewy, Duszniki, 

Miedzichowo, Kuślin). 

8. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 750, rozdział 75023 

Urzędy gmin, z § 4210 zakup materiałów – kwota  2.000,00 do § 3020 wydatki 

osobowe – kwota 2.000,00 z przeznaczeniem na ekwiwalentu zgodnie z przepisami 

BHP. 

9. Umniejszenie planu wydatków w dz. 750, rozdział 75023 Urzędy gmin, § 4300 zakup 

usług pozostałych – kwota 3.000,00 oraz z § 4360 zakup usług telekomunikacyjnych – 

kwota 3.140,00. 

10. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 751, rozdział 75101 

Urzędy naczelne, z § 4110 składki ZUS – kwota 183,00 , z § 4120 skł FP – kwota 

30,00 oraz z § 4170 wynagrodzenia bezosobowe- kwota 1.200,00 – całość do §  4300 

zakup usług pozostałych – kwota 1.683,00. 

11. Zwiększenie planu wydatków w dz. 754 , rozdział 75412 OSP , § 2820 Dotacje dla 

jednostek ochotniczej  straży pożarnej  – kwota 8.500,00 (OSP Zębowo – naprawa 

samochodu bojowego). 

12. Zwiększenie planu wydatków w dz. 700, rozdział 70001 Zakład gospodarki 

mieszkaniowej, § 2650 Dotacja  przedmiotowa - kwota 9.590,88 z przeznaczeniem na 

dotacje dla ZGM – utrzymanie czystości (usuwanie piasku i zanieczyszczeń  przy 

krawężnikach w mieście, sprzątanie rynku po dniach targowych). 

13. Zwiększenie planu wydatków w dz. 801, rozdział 80113 Dowożenie uczniów do 

szkół, § 4300 zakup usług pozostałych – kwota 140.794,88 (dowozy dzieci do szkół 

oraz dowozy dzieci niepełnosprawnych na zajęcia). 

14. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 921, rozdział 92195 

pozostała działalność z § 4210 zakup materiałów  - kwota 1.504,00 do § 4300 zakup 

usług pozostałych – kwota 1.504,00 – zmiana dotyczy przedsięwzięcia f-szu 

sołeckiego sołectwa Józefowo pn. „Kultywowanie tradycji wiejskich”. 

15. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 900, rozdział 90004 

Utrzymanie zieleni, z § 4210 zakup materiałów – kwota 600,00 do §4300 zakup usług 

pozostałych – kwota 600,00 – zmiana dotyczy przedsięwzięcia f-szu sołeckiego 

sołectwa Grońsko pn.”Poprawa estetyki wsi”. 

16. Zmiana przedsięwzięcia i przeniesienie w planie wydatków w dz. 600, 

z przedsięwzięcia pn.”Remont i utrzymanie dróg gruntowych”  z rozdziału 60016 
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Drogi publiczne gminne z § 4210 zakup materiału – kwota 1.000,00 oraz z § 4300 

zakup usług pozostałych – kwota 124,00 – całość do przedsięwzięcia 

pn.”Oznakowanie posesji tabliczkami kierunkowymi w sołectwie Grońsko” do 

rozdziału 60095 Pozostała działalność, § 4300 zakup usług pozostałych – kwota 

1.124,00. 

17. Zmiana przedsięwzięcia – dot. sołectwa Komorowo , a mianowicie z przedsięwzięcia 

pn.”Poprawa estetyki wsi” z dz. 600, rozdział 60095 Pozostała działalność, z § 6050 

wydatki inwestycyjne – kwota 2.010,00 do dz. 921, rozdział 92109 Domy kultury, 

świetlice, § 4300 zakup usług pozostałych – kwota 2.010,00 na przedsięwzięcie pn.” 

Wykonanie pomieszczenia gospodarczego do Sali wiejskiej”. 

18. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 600, rozdział 60016 

Drogi publiczne gminne , z § 4300 zakup usług pozostałych 1.500,00 do § 4210 zakup 

materiałów – kwota 1.500,00 – zmiana dotyczy przedsięwzięcia sołectwa Lipka 

Wielka pn. „Remont i utrzymanie dróg gminnych”. 

19. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy paragrafami w dz. 900, rozdział 90004 

Utrzymanie zieleni, z § 4300 zakup usług pozostałych – kwota 639,00 do § 4210 

zakup materiałów – kwota 639,00 – zmiana dotyczy przedsięwzięcia sołectwa Lipka 

Wielka pn. ”Poprawa estetyki wsi”. 

 

Ogółem zwiększenie planu wydatków - kwota  481.484,73 

Plan wydatków po zmianie wynosi 38.701.496,92 

Deficyt budżetu wynosi 500.914,24 

 

- Radny Czarkowski interesował się zapisem kwoty w wysokości 140.000 zł - czy 

przeznaczona jest ona tylko na dowóz dzieci. 

-Burmistrz wyjaśnił, że te środki są przeznaczone na dowóz dzieci niepełnosprawnych 

do Sielinka, Wolsztyna i Zbąszynia. 

 

Ponieważ radni nie zadawali więcej pytań, Wiceprzewodniczący odczytał opinię 

wypracowaną przez komisje Rady, a Przewodniczący Pan Przewoźny przystąpił do 

głosowania uchwały. 

 

Uchwała nr XXIV/148/2016 w sprawie: zmiany uchwały nr XV/100/2015 Rady 

Miejskiej w Lwówku z dnia 28 grudnia 2015r w sprawie uchwalenia budżetu na 

2016r. została przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
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-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz poinformował, że Wieloletnia Prognoza 

Finansowa wynika z przyjętych w budżecie zmian. Po prostu uaktualniamy zmiany  

z uchwały budżetowej, a są one zapisane tu w formie tabelarycznej. 

 

-Wiceprzewodniczący Rady Pan Kasperczak, ponieważ radni nie wnieśli więcej 

zapytań, przedstawił opinię stałych Komisji, z której wynika, że radni przyjęli projekt 

ww. uchwały do wiadomości. 

 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny przystąpił do głosowania. 

 

Uchwała nr XXIV/149/2016 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

została przyjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 15. Odpowiedź na interpelacje. 

 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz poinformował, że odpowiedź na interpelację 

zgłoszoną przez Pana Czarkowskiego zostanie udzielona na piśmie. 

 

Ad. 16. Wolne głosy i wnioski. 

 

-Sekretarz Gminy Pan Maciej Piechowiak przedstawił w wersji wizualnej  

i szczegółowo omówił analizę sytuacji oświatowej w gminie Lwówek w roku 2016. 

-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny poinformował, że wpłynęło do biura Rady 

pismo z Urzędu Skarbowego w Nowym Tomyślu informujące nas o złożonych przez 

radnych oświadczeniach majątkowych. W piśmie tym zaznaczono, że osoby, które 

uzupełniały swoje oświadczenia, powinny również uzupełnić formularze znajdujące 

się w biurze Rady i informacje zamieszczone na BIP Urzędu Miasta i Gminy 

Lwówek. 

Przewodniczący kontynuując poinformował, że również do biura Rady wpłynęło 

pismo Przewodniczącego Zarządu Powiatu Nowotomyskiego. Pismo to dziś otrzymali 

radni, a Przewodniczący Zarządu zwraca się do nas o pomoc finansową na 

modernizację Szpitala Powiatowego w Nowym Tomyślu. Termin składania tego typu 

pism do konstrukcji budżetu na 2017 rok upłynął co prawda 30 września, ale ze 
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względu na wagę tej sprawy, wrócimy do powyższego tematu przy procedowaniu nad 

budżetem na 2017 rok, a o ewentualnie podjętych decyzjach powiadomimy Starostwo 

Powiatowe. 

-Radna Woźna zwróciła się z pytaniem do Burmistrza Miasta i Gminy w sprawie 

realizacji przyłączeń do kanalizacji sanitarnej szczególnie w Brodach, Bródkach  

i Chmielinku, a także prosiła o informacje w sprawie kontynuacji budowy ścieżki 

rowerowej w kierunku Brodów. 

-Burmistrz Miasta i Gminy Pan Długosz wyjaśnił, że podłączenia do kanalizacji 

sanitarnej idą bardzo opornie. Wystosowaliśmy pisma przypominające do 

mieszkańców wsi Brody, Bródki, a w przyszłym roku wystosujemy również do 

mieszkańców wsi Chmielinko. My musimy podać do WOŚ-u liczbę przyłączy, gdyż 

wiąże się to z ochroną środowiska. Najbardziej opornie proces przyłączy do 

kanalizacji przebiega we wsi Chmielinko, ale musimy zdać sobie sprawę, że w tej 

miejscowości kanalizacja była najpóźniej pobudowana. 

W odniesieniu do ścieżki rowerowej to jesteśmy na etapie zamiany gruntów 

z Uniwersytetem Przyrodniczym w Poznaniu, Gospodarstwo Rolnicze Brody. 

-Radny Czarkowski zwrócił się z pytaniem jakie podjęto działania na zgłoszenie 

rodziców dzieci dojeżdżających do szkół w odniesieniu do nieprawidłowego 

zachowania się kierowców. 

-Sekretarz Gminy Pan Piechowiak wyjaśnił, że były zgłoszenia dotyczące awarii 

autobusów, na które Urząd odwrotnie reagował, ale nie przypomina sobie, aby było 

jakiekolwiek zgłoszenie odnośnie jakiegoś incydentu ze strony kierowców. Jeśli są 

takie sygnały to należy niezwłocznie informować Urząd. Był drobny incydent  

w Brodach, ale został on odwrotnie wyjaśniony z rodzicem. 

-Radna Woźna poinformowała, że w Brodach wystąpił problem wjazdu autobusu 

szkolnego w zatoczkę przystankową, ale po interwencji zostało wszystko 

uregulowane. 

-Radny Czarkowski zgłosił wniosek formalny, w którym wzywał Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Lwówku do publicznych przeprosin swojej osoby. Przeprosiny 

miałyby dotyczyć rozpowszechniania - zdaniem Pana Czarkowskiego - przez 

Przewodniczącego Rady nieprawdziwych informacji w sprawie umorzeniu 

postępowania prowadzonego przez Prokuraturę, a dotyczącego znieważenie przez 

wnioskodawcę Burmistrza Miasta i Gminy oraz Radnych Rady Miejskiej w Lwówku. 

Wniosek załączony jest do niniejszego protokołu. 
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-Przewodniczący Rady Pan Przewoźny odpowiadając Panu Czarkowskiemu 

skomentował przedstawiony wniosek w kilku słowach - „przeprosin z mojej strony nie 

będzie, ponieważ to było tylko stwierdzenie faktów, a mając na uwadze ilość 

wypowiadanych przez Pana słów, w których obraża Pan radnych, Radę, osobiście 

mnie, osobę Pana Burmistrza Miasta i Gminy oraz pracowników Urzędu to byśmy tu 

wszyscy tego nie zliczyli.” 

Przewodniczący Rady w tym miejscu zamknął dyskusje w poruszonym przez Pana 

Czarkowskiego temacie i przystąpił do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 17. Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku. 

 

Po wyczerpaniu tematyki Przewodniczący Pan Piotr Przewoźny zamknął obrady 

wypowiadając słowa: „Zamakam obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w Lwówku”. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący 

       Rady Miejskiej we Lwówku 

/-/ Wiesława Radecka 

        /-/ Piotr Przewoźny 

 

 

 


